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  PROTOKÓŁ nr XXXV/22 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

TRYB ZDALNY OBRADOWANIA 

w dniu 03 marca 2022 r. 

 

XXXV sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 03 marca 2022 r. o godz. 14.00  

w trybie zdalnym obrady poprowadził Przewodniczący Roman Michalski z sali obrad 

Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Przewodniczący posiedzenie 

otworzył i stwierdził po odczytaniu imiennym obecności, że aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczyło 16 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób 

stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności 

radnych - zał. nr 1).  

 

I. Sprawy regulaminowe:   

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych i obserwujących, Zarząd  

oraz Radę Powiatu 

 

W związku z sytuacją na Ukrainie, związaną z agresją Rosji, Przewodniczący zarządził 

minutę ciszy, aby uczcić pamięć rannych i zabitych obywateli sąsiadującego kraju.   

 

Przewodniczący Rady na protokolantów powołał Dominikę Konopnicką i Adę Wisławską. 

Następnie na podstawie § 20 ust. 4 Regulaminu Rady Powiatu w Gryfinie stanowiącego 

załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego złożył wniosek o zmianę porządku obrad 

polegającą na wprowadzeniu do porządku obrad pkt II. pn. „Stanowisko Rady Powiatu  

w Gryfinie w związku z napaścią Rosji na Ukrainę”. 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku 

obrad.  Wniosek został przyjęty jednogłośnie (16 za; 0 przeciw; 0 wstrz.) i stanowi zał. nr 2 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Zbigniew Szmaja (16+1=17). 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie imienne nad porządkiem obrad. 

Porządek obrad wraz ze zmianą został przyjęćty jednogłośnie ( 17 za; 0 przeciw; 0 wstrz)  

i stanowi zał. nr 3. Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4.  
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Przewodniczący powiedział, że do protokołu nr XXXIV/22 z dnia 27 stycznia 2022 r. zostały 

zgłoszone uwagi przez Radnego Wojciecha Długoborskiego i zostały one naniesione. 

Przewodniczący zarządził głosowanie imienne w wyniku, którego protokół został przyjęty 

jednogłośnie (17 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 5. 

 

II. Stanowisko Rady Powiatu w Gryfinie w związku z napaścią Rosji  

na Ukrainę. 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że po przedstawieniu  

i przegłosowaniu stanowiska odda głos Staroście, który poinformuje jak Powiat Gryfiński jest 

gotowy pomóc uchodźcom z trenów Ukrainy. Przewodniczący poinformował, że stanowisko 

ma wydźwięk bardzo negatywny, zostało przetłumaczone na język angielski i jeżeli Rada 

Powiatu przyjmie stanowisko i wyrazi zgodę, to Przewodniczący chciałby za pośrednictwem 

Biura Rady i Zarządu wysłać je do władz Polski i wszystkich akredytowanych placówek 

dyplomatycznych mieszczących się na terenie Rzeczpospolitej Polski - ambasad i konsulatów. 

Przewodniczący dodał, że na chwilę obecna jest to ok. 186 jednostek, jednak Biuro Rady 

wciąż tworzy listę odbiorców. Stanowisko zostało odczytane i stanowi ono zał. nr 6. Imienne 

głosowanie stanowi zał. nr 7. 

 

Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że w pełni popiera treść odczytanego stanowiska.  

Radny zapytał czy Zarząd Powiatu myślał już jak może pomóc uchodźcom. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że po przegłosowaniu stanowiska 

odda głos panu Staroście, który wypowie się w temacie pomocy humanitarnej osobom 

uciekającym z terenu Ukrainy. 

 

Przewodniczący w obecności 17 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem 

stanowiska Rady Powiatu w Gryfinie w związku z napaścią Rosji na Ukrainę:  

za - 17,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0,  

Stanowisko nr 2/2022 Rady Powiatu w Gryfinie w związku z napaścią Rosji na Ukrainę 

zostało podjęte jednogłośnie.  

Imienne głosowanie nad projektem stanowiska Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 8. 
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że pomoc dla uchodźców wojennych 

odbywa się dwoma ścieżkami. Jest bardzo duża pomoc indywidualna, spontaniczna  

przez wielu ludzi, za co wszystkim mieszkańcom Powiatu Gryfińskiego Starosta dziękuje. 

Przewodniczący Zarządu Powiatu powiedział, że wraz z Wicestarostą osobiście angażują się 

w pomoc, o czym wspomni na końcu swojej wypowiedzi. Druga ścieżka pomocy jest stricte 

instytucjonalna i zarządza nią Wojewoda Zachodniopomorski, a Zarząd Powiatu bierze  

w niej udział. Jest to pomoc systemowa podzielona na dwa obszary – tzw. „na miejscu” – 

pomoc w zakwaterowaniu i pomoc doraźna - na terenie Ukrainy. W związku z tym,  

już w piątek 25 lutego i poniedziałek 28 lutego odbyły się wideokonferencje, w których brały 

udział wszystkie jednostki samorządu terytorialnego. Podczas spotkań online zostały przyjęte 

opracowane wcześniej mechanizmy postępowań. Pierwsze spotkanie poświęcone było 

pobytowi i zamieszkaniu uchodźców wojennych na terenie Polski w początkowym okresie, 

równocześnie powstawała baza noclegowa, na którą Wojewoda wydaje postanowienia  

i ustalane są koszty wyżywienia i utrzymania, które pokrywa Wojewoda Zachodniopomorski, 

podobnie, jak miało to miejsce podczas pobytu osób zakażonych koronawirusem w punktach 

izolacyjnych. Na terenie Powiatu Gryfińskiego monitorowaniem i zbieraniem informacji 

zajmuje się Wydział Zarządzania Kryzysowego. Na chwilę obecną na terenie Powiatu jest 

podanych 9 miejsc, w których mieszkańcy Ukrainy po zarejestrowaniu po przekroczeniu 

granicy Polski mogą znaleźć schronienie. Są to m.in.: 

1. Sala sportowa w Mieszkowicach – 30 miejsc noclegowych, 

2. Świetlica wiejska w Zielinie – 20 miejsc noclegowych, 

3. Mętno – 4 miejsca noclegowe w hotelu, 

4. Klasztor w Cedyni – 10 miejsc noclegowych, 

5. Ośrodek „Szafir” w Moryniu - 150 miejsc noclegowych,   

6. Centrum kształcenia Rolniczego w Barwicach - 50 miejsc noclegowych, 

7. Warsztaty Terapii Zajęciowej w Goszkowie – 10 miejsc noclegowych.  

Starosta Gryfiński dodał, że obecnie obserwuje się trend, że osoby uciekające  

z trenów Ukrainy korzystają z noclegów wśród rodziny i przyjaciół tj. w domach i kwaterach 

prywatnych. Starosto Powiatowe prowadzi codzienną statystykę w zakresie napływu 

uchodźców Ukraińskich na terenie Powiatu i przekazuje ją do Wojewody, sytuacja jest bardzo 

dynamiczna, jednak na dzień dzisiejszy odnotowano przyjazd ok. 160 osób, jednak 

zamieszkują one u osób prywatnych. Jednakże, jeśli zajdzie potrzeba skorzystania z miejsc 

udostępnianych na terenie Powiatu Gryfińskiego, a osoby uciekające z terenów Ukrainy  

nie zarejestrują się na granicy krajów mają taką możliwość w Punkcie Pomocy Uchodźcom  
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w Szczecinie przy ul. Piastów 40a, tel. 696-031-180. Ten punkt działa we współpracy  

z Wojewodą i pomaga w transporcie osób potrzebujących pomocy. Starosta Gryfiński 

powiedział, że zapowiedziano również przyjazd dużej liczby osób z Ukrainy w sobotę  

26 lutego do punktu mieszczącego się w Chojnie, który nie był do końca przygotowany, 

jednak dzięki pomocy prezesa Spółki Szpital Powiatowy w Gryfinie i Zespołowi Szkół 

Ponadpodstawowych w Chojnie został doposażony wieczorem w 10 łóżek z materacami,  

za co Starosta bardzo dziękuje. Zważywszy na dynamikę sytuacji zapowiedziana grupa 

uchodźców nie dotarła o czasie, ale obiekt jest już gotowy na ich przyjęcie.  

Dodatkowo, oprócz tworzenia obiektów noclegowych organizowana jest pomoc humanitarna 

w formie zbiórek, które trafia bezpośrednio na Ukrainę. Na terenie Powiatu Gryfińskiego 

zostały otwarte dwa magazyny mieszczące się w I LO w Gryfinie i w SOSW w Chojnie gdzie 

zbierane są konkretne rzeczy zgodnie z wydawanymi komunikatami, które muszą być 

podzielone na paczki i opisane. Z Powiatowych magazynów trafią do magazynu 

wojewódzkiego, z którego ruszą w drogę na tereny objęte wojną. Rzeczy, które nie nadadzą 

się do wielkogabarytowego transportu wspominanego przed chwilą, zostaną zebrane  

i przekazane bezpośrednio osobom, które znalazły schronienie na terenie Powiatu 

Gryfińskiego. Starosta Gryfiński powiedział, że ważnym jest, aby osoby, które uciekły  

z terenów Ukrainy nie tylko przebywały w przygotowanych obiektach zbiorowych,  

ale również aktywnie uczestniczyły w życiu społecznym i zawodowym a terenie Polski.  

Na pewno wiele kwestii prawnych rozwiąże przygotowywana specustawa o pomocy 

obywatelom Ukrainy i skróci pewne ścieżki urzędowe. Na tę chwilę jedna z najważniejszych 

kwestii to pomoc w zakresie dostępności służby zdrowia i wszystkie jednostki postępują 

zgodnie z wydanymi instrukcjami, czyli zapewniają pomoc wszystkim potrzebującym  

zaś finansowanie świadczeń nastąpi w ramach refundacji NFZ. Głównie uchodźcami są 

mamy z dziećmi i dla najmłodszych obywateli Ukrainy została otwarta ścieżka edukacji -  

jest możliwość uczestniczenia w zajęciach szkolnych i nauki języka polskiego,  

postępując zgodnie z instrukcjami wydanymi dla systemu oświaty, gotowi do pomocy są 

zarówno nauczyciele jak i pedagodzy. Dodatkowy koszt, jaki poniesie szkoła zostanie pokryty 

z rezerwy subwencji oświatowej. Ludzie uciekający ze swoimi zwierzętami również mogą 

liczyć na pomoc Powiatowych Weterynarzy, którzy otrzymali instrukcje w zakresie 

udzielania pomocy zwierzętom. Starosta Gryfiński powiedział, że otrzymuje zgłoszenia,  

iż obywatele Ukrainy są chętni do podjęcia pracy zarobkowej na terenie Powiatu, jednak prosi 

o cierpliwość do momentu, gdy zostanie przyjęta specustawa, które będzie regulowała 

kwestie prawne dotyczące otrzymania statusu uchodźcy i skrócenia ścieżki podjęcia pracy 
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przez osobę z obywatelstwem spoza Unii Europejskiej. Wedle prognoz ma to być 

usankcjonowane, że wbita w paszport pieczątka Straży Granicznej i zaświadczenie o statusie 

uchodźcy będzie potwierdzeniem legalnego pobytu na terenie Polski i da możliwość 

zatrudnienia chętnej osoby, którą w ciągu 7 dni od podjęcia pracy zgłosi się do Powiatowego 

Urzędu Pracy.  

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Radny Jerzy Domaradzki oraz  

Radna Joanna Kostrzewa (17+2=19). 

 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że pomoc obywatelom Ukrainy następuje 

na wielu płaszczyznach i jest to bardzo szerokie spectrum. Działania jakie podejmuje Powiat 

Gryfiński to m.in. organizacja magazynów i wskazanie lokalizacji na Ukrainie, gdzie 

przebywają dzieci potrzebujące transportu w ramach korytarzy humanitarnych. Wicestarosta 

powiedziała, że chciałaby przedstawić i omówić kilka kwestii, na które w ostatnich dniach 

otrzymywała zapytania. Magazyny centralne znajdują się w Gryfinie i Chojnie i działają 

całodobowo. Oznacza to, że dyrektorzy placówek podległych Starostwu Powiatowemu 

oddelegowali swoich pracowników do pełnienia dyżurów i są oni gotowi w każdej chwili 

przyjąć pomoc indywidualną, która napływa, jak również udostępnić dary potrzebującym. 

Wicestarosta Gryfiński podziękowała firmie FLIEGEL TEXTILSERVICE i sieci sklepów 

PSB Mrówka, ponieważ zaoferowały one pomoc w obsłudze paletowej i stworzyły całą 

obsługę wspomnianego systemu jak również zapewniły transport zebranych materiałów. 

Wicestarosta dodała, że wspomniane firmy pozostają w ciągłej gotowości i są w stanie 

udostępnić samochody do transportu, urządzenia niezbędne do podnoszenia ciężkich 

materiałów czy folię do zapakowania ich. Wicestarosta powiedziała, że otrzymywała 

zapytania czy osoby, które uciekły z terenów Ukrainy i na chwilę obecną już przebywają  

w Powiecie Gryfińskim mogą korzystać ze środków materialnych znajdujących się  

w centralnych magazynach, więc pragnie poinformować, że jak najbardziej, taka pomoc 

materialna zostanie udzielona po zgłoszeniu się do punktu. Magazyny posiadają rzeczy 

zarówno gotowe do wydania na miejscu, jak i te, które są przygotowywane do transportu  

na tereny objęte wojną. Spis produktów jest na bieżąco aktualizowany. W kwestii działań  

w ramach Wydziału Zarządzania Kryzysowego - jego głównymi zadaniami są koordynowanie 

przepływu informacji o osobach, które są w stanie dokonać tłumaczeń z języka ukraińskiego, 

o punktach, w których uchodźcy wojenni mogą znaleźć schronienie, jak również zbieranie 

informacji z gmin nt. ilości osób z terenów Ukrainy aktualnie znajdujących się na terenie 
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całego Powiatu Gryfińskiego. Od dnia dzisiejszego informacja ta będzie poszerzona o liczbę 

dzieci, które należy objąć edukacją bądź wsparciem psychologiczno – pedagogicznym.  

Na dzisiaj takich osób jest już 140 na terenie Powiatu, zaś wczoraj było 66, więc widać,  

że ta liczba z dnia na dzień może znacząco wzrastać. Wicestarosta powiedziała, że następne 

działania jakie zostały podjęte dotyczą Wojewódzkiego Urzędu Pracy, zaś jego realizatorem 

będzie Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie. Niebawem zostaną uruchomione 

przez Marszałka Województwa środki pomocowe dla rodzin na początkowe wsparcie. Powiat 

Gryfiński zgłosił na chwilę obecną 160 osób potrzebujących osób.  

W dniu wczorajszym Wicestarosta miała spotkanie z dyrektorem Wojewódzkiego Urzędu 

Pracy mające na celu przygotowanie do wsparcia bytowego i organizacji w tym trudnym 

momencie dla osób uciekających z Ukrainy. Wicestarosta poinformowała, że dzisiaj  

( tj. 3 marca 2022 r.) odbyła spotkanie ze Sztabem Kryzysowym, dyrektorem PCPR  

w Gryfinie, dyrektorem Poradni Pedagogiczno – Psychologicznej i dyrektorami wszystkich 

podległych szkół.  Na tą chwilę 3 osoby, które uciekły z Ukrainy zgłosiły się do Zespołu 

Szkół Ponadpodstawowych przy ul. Łużyckiej z zapytaniem o kontynuowanie kształcenia  

a jedna z nich zdecydowała się na udział w zajęciach. Wiele osób wciąż nie podjęło decyzji, 

czy chce uczyć się w polskiej szkole, ponieważ wierzą, że niedługo wrócą do swojego kraju  

i tam będą kontynuowali swoją edukację. Dodatkowo niektórzy uczą się w formie online  

w szkole, do której uczęszczali będąc na Ukrainie.  Koordynowaniem pomocy ukraińskim 

uczniom zajmie się Poradnia Pedagogiczno – Psychologiczna w Gryfinie i w tej kwestii 

wytyczne zostały przekazane do szkół Powiatu Gryfińskiego. Wicestarosta Gryfiński 

zachęciła do kontaktu z pracownikami Poradni wszystkich, którzy potrzebują wsparcia bądź 

informacji nt. pomocy dzieciom z Ukrainy w wieku szkolnym. Na stronie internetowej 

Poradni Pedagogiczno – Psychologicznej pojawił się również numer telefonu do kontaktu  

w tej sprawie, pełnione są dyżury. Następną jednostką koordynującą jest Powiatowy Urząd 

Pracy, pozostaje on w gotowości by bezpłatnie doradzić w zakresie podjęcia ewentualnego 

zatrudnienia. Porady są również udzielane telefonicznie. Na dzień dzisiejszy w PUP  

w Gryfinie najwięcej zapytań pada ze strony polskich pracodawców o możliwość zatrudnienia 

osób z terenów Ukrainy, jednak jak wspominał już Starosta Gryfiński oczekuje się  

na wytyczne zawarte w przygotowywanej specustawie. 

Wicestarosta Gryfiński podziękowała wszystkim wolontariuszom, którzy zgłaszają się  

do udzielania pomocy w zakresie nauki języka. Zarząd Powiatu wyraził zgodę, by dyrektorzy 

w ramach racjonalnego działania uruchamiali zajęcia językowe w każdej szkole, gdzie znajdą 

się osoby chętne do prowadzenia takich lekcji. Jest duży odzew wśród nauczycieli, którzy w 
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ramach wolontariatu chcą wesprzeć naukę języka polskiego, a także otoczyć pomocą 

pedagogiczną dzieci, które będą tego potrzebowały. Bardzo owocna jest też współpraca 

międzynarodowa w zakresie udzielania pomocy uchodźcom z terenów Ukrainy.  

Wicestarosta poinformowała, że przed chwilą skończyła rozmowę telefoniczną z Powiatem 

Uckermark, który bardzo spontanicznie oferował miejsca zamieszkania dla uchodźców  

na terenie Niemiec, oczekuje się jednak regulacji międzynarodowych w tym zakresie.  

Na tę chwilę sąsiadujący niemiecki powiat nie pozostaje bierny i oferuje wsparcie materialne, 

które zostanie dostarczone w przyszłym tygodniu. Będą to przede wszystkim koce, pościele, 

materace i leki. Wicestarosta dodała, że z kolei w nadchodzącą sobotę i we wtorek pojawi się 

transport z Holandii, pierwsze dwa busy będą zawierały żywność, zaś tir, który dotrze  

we wtorek będzie załadowany w materace. Transporty z zagranicy odbywają się dzięki 

lokalnym przedsiębiorcom i to właśnie dzięki MS Solution odbędzie się wspomniany 

transport z Holandii, za co dziękuje. Wicestarosta dodała, że pozostaje we współpracy  

z Sejmikiem Województwa Lubelskiego, ponieważ zgłoszono się do Wicestarosty z pilną 

potrzebą uzupełnienia braków materacy i pościeli, więc w ramach skrócenia terminów dostaw 

została nawiązana współpraca, aby pomóc osobom najbardziej potrzebującym.  

Dodatkowo Powiat Gryfiński zgłosił problem korytarzy humanitarnych dla dzieci do Komisji 

Sejmowej, ponieważ zostały one bez opieki rodziców, a np. pod opieką dziadków i aktualnie 

niemożliwym jest odbiór ich bezpośrednio przez mamę bądź tatę.  

Pani Ewa Dudar powiedziała, że przytoczone działania, choć opisane ogólnie pokazują jak 

bardzo wielowymiarową pomoc stara się zapewniać Powiat dla uchodźców z terenu Ukrainy, 

a żaden pojedynczy przypadek nie pozostaje bez odzewu. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że miejsca zbiorowego pobytu,  

które wyliczył w pierwszej części swojej wypowiedzi zna na podstawie bazy Wojewody 

Zachodniopomorskiego i zgłoszeń poszczególnych gmin. Konkretne jednostki samorządu 

terytorialnego samodzielnie zgłaszały swoją gotowość do przyjęcia osób i nie wymagają one 

dodatkowego przygotowania. Dodatkowo są to obiekty, które poprzez catering bądź  

„na miejscu” są w stanie zapewnić żywienie. W momencie, kiedy taki obiekt ma być 

wykorzystywany, Wojewoda wydaje postanowienie administracyjne dla gminy o lokalizacji 

punktu do którego przewozi się obywateli Ukrainy i z gminą zawiera się umowę w której 

określa się koszty pobytu za osobę. Jeżeli chodzi o lokale Powiatu Gryfińskiego,  

to zgłoszono, wspominany już, obiekt w Goszkowie, gdzie znajdują się Warsztaty Terapii 

Zajęciowej.  W momencie, jeśli Wojewoda Zachodniopomorski wyda decyzję o ulokowaniu 
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w obiekcie osób z terenu Ukrainy, to zostanie zawarta umowa z Wojewodą, a środki,  

które będą rozliczone na ten cel Zarząd Powiatu będzie przekazywał bezpośrednio 

podległemu WTZ-owi tak, jak miało to miejsce w przypadku utworzonych punktów izolacji 

podczas trwania pandemii koronawirusa. Starosta dodał, że jak podkreślił wcześniej,  

na chwilę obecną 160 osób z terenu Ukrainy nie przebywa w punktach zbiorowych, które 

zostały zgłoszone, a w prywatnych mieszkaniach u znajomych bądź rodziny i przyjechali tutaj 

indywidualnie bądź przy pomocy życzliwych ludzi. Starosta Gryfiński powiedział,  

że sam może podać za przykład Radnego z gminy Trzcińsko – Zdrój, który ma obywatelstwo 

zarówno polskie jak i holenderskie, prowadzi działalność związaną z transportem  

i firmowymi busami przewiózł potrzebujących uchodźców wojennych i umieścił ich w swoim 

pałacu. Transport potrzebującym osobom z terenów Ukrainy zapewnił również przedsiębiorca 

z Mieszkowic i udostępnił swój lokal, mimo, że nie znał wcześniej tych osób.  

W tym przypadku osoby z obywatelstwem Ukraińskim nie przeszły rejestracji w punkcie 

pomocowym, więc otrzymują pomoc indywidualną od społeczności lokalnej,  

a kwestie pomocy systemowej powinny wyjaśnić zapisy specustawy. Starosta Gryfiński 

przypomniał, że punkty, które są przygotowane na przyjęcie uchodźców nie są ich 

docelowymi miejscami pobytu, a miejscem tymczasowym gdzie przebywają zbiorowo. 

Zapewnienie obywatelom Ukrainy lokali indywidualnych do dłuższego zamieszkania jest 

niewątpliwie dużym wyzwaniem dla jednostek samorządu terytorialnego.  

Tak jak wspomniała Wicestarosta, sąsiadujący z nami Powiat Uckermark jest gotowy  

na przyjęcie uchodźców do wolnych lokali, jednak zgodnie z prawem unijnym wymagany 

jest status uchodźcy. Trzeba również wziąć pod uwagę, że prawie każda z uciekających przed 

wojną osób finalnie planuje wrócić do swojego domu w ojczyźnie, po jej zakończeniu.     

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że większość lokali, które wymieniał Starosta jest 

poza Gryfinem. Czy są jakieś, które są w stanie przyjąć uchodźców i znajdują się w mieście? 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie weryfikował jakie punkty zgłosiła 

Gmina Gryfino, ponieważ swoje obiekty zgłaszała bezpośrednio do Wojewody 

Zachodniopomorskiego, a wymiana informacji pomiędzy jednostkami samorządu 

terytorialnego odbywa się na zasadzie dobrowolności i oficjalnie nie uzyskał takiej listy  

od Gminy Gryfino. Starosta Gryfiński powiedział, że posiada jednak informację,  

że w Gryfinie Ośrodek Sportu i Rekreacji przyjął kilka osób, więc podejrzewa, że OSiR 
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musiał zostać zgłoszony do Wojewody jako punkt gotowy na przyjęcie uchodźców z terenów 

Ukrainy. 

 

III. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz  

sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji za 2021 r. 

(druk nr 1/XXXV)  
 

Komendant Powiatowy Policji w Gryfinie podinsp. Radosław Purtak powiedział, że nowa 

sytuacja związana z napływem ludności z Ukrainy to również wyzwanie dla policji,  

żeby zapewnić pomoc i bezpieczeństwo zarówno dla obywateli, mieszkańców lokalnej 

społeczności jak i i uchodźców wojennych i komenda jest gotowa na działania zarówno  

w kwestii udzielania pomocy jak i informacji. Następnie komendant przedstawił prezentację 

multimedialną pn. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego  

oraz sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji za 2021 r. – stanowi  

ona zał. nr 9. Na koniec wystąpienia komendant podziękował Zarządowi i Radzie Powiatu  

za przekazane środki, które zostały wykorzystane na zakup nowego pojazdu operacyjnego. 

Dodatkowo podinsp. Radosław Purtak podsumował sukcesy Powiatowej Policji w 2021 r.  

do których należą: zwiększenie liczby patroli pieszych, zwiększenie czasu pracy 

dzielnicowego, uzupełnianie komórek Ruchu Drogowego, uzupełnianie komórek 

Dochodzeniowo - Śledczej i grupy SPEED, złapanie sprawcy, który dokonywał wyłudzeń  

„na wnuczka”, złapanie sprawcy kradzieży poprzez system BLIK, który działał na terenie 

całej Polski, zwiększenie patroli operacyjnych na terenie miasta, zatrzymanie ok. 3 kg 

amfetaminy i 400 g krzaków konopnych z tzw. „czarnego rynku” 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że cieszy go fakt, że podinsp. Radosław Purtak jest 

pierwszym komendantem, który nie mówi, że ma sporo wolnych wakatów w Komendzie 

Powiatowej. Radny zadał następujące zapytania: 

1. Czy w związku z otwieraniem nowych posterunków w Moryniu i Trzcińsku – Zdroju 

będą potrzebne pieniądze z samorządu na np. zakup radiowozów czy sprzętu 

komputerowego czy te pieniądze komendy otrzymują z Ministerstwa? 

2. Jaka była liczba przestępstw w rodzinie popełnionych wobec dzieci na terenie Powiatu 

Gryfińskiego w 2021 r.? 

3. Ile osób w stanie nietrzeźwym zostało doprowadzonych do izby wytrzeźwień w 2021 r.? 

4. Czy istnieje współpraca pomiędzy Komendą Powiatową Policji a Niemcami w zakresie 

wykrywania przestępstw? 
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5. Jaka była odnotowana liczba przestępstw popełnianych przez obcokrajowców w 2021 r. 

na terenie Powiatu Gryfińskiego? (pismo znak: BRZ. 0002.35.2022.AW) 

 

Komendant Powiatowy Policji w Gryfinie podinsp. Radosław Purtak powiedział,  

że go również cieszy fakt, że wolnych wakatów w policji jest coraz mniej. W kwestii 

zadanych pytań: 

1. Wsparcie finansowe ze strony jednostek samorządu terytorialnego jest często potrzebne, 

ponieważ pojazdy zużywają się szybko ze względu na wzmożoną eksploatację np. 

radiowóz w trzy lata robi ok. 260 000 km. Komendant ponownie podziękował władzom 

Powiatu  

za środki, jakie otrzymał i powiedział, że liczy na dalszą pomoc w ramach możliwości 

finansowych. Wyposażenie jak i pojazdy policyjne Komenda Powiatowa w Gryfinie 

otrzymuje również z zakupów centralnych jak miało to miejsce w przypadku busa.  

W tym roku najprawdopodobniej Komenda otrzyma samochód z możliwością pomiaru 

emisji spalin również z zakupu centralnego.  

2. Komendant udzieli odpowiedzi na piśmie, jednakże podkreślił, że przemoc wobec dzieci 

i osób nieporadnych z tytułu np. niepełnosprawności występuje i takie przypadki 

policjanci zgłaszają do prokuratury celem wszczęcia postępowania. 

3. W 2021 r. odnotowano 457 przypadków zatrzymania osób nietrzeźwych, jednakże ile  

z tych osób zostało doprowadzonych do izby wytrzeźwień Komendant sprawdzi i poda  

w odpowiedzi pisemnej. 

4. W kwestii współpracy polsko – niemieckiej odbywają się co najmniej dwie - trzy służby 

tzw. wspólne. Jedna z policjantek na sąsiednim terenie Niemiec mówi płynnie po polsku, 

więc wymiana informacji pomiędzy komendami następuje „na bieżąco”.  

Odbywają się również wspólne patrole radiowozami zarówno polskimi jak i niemieckimi 

i np. w miesiącu lutym odbyły się trzy takie patrole zarówno na terenie Polski jak i 

Niemiec. Współpraca przez pewien czas była zawieszona ze względu na trwającą 

pandemię koronawirusa, jednak wszystko pomału wraca do normy. 

5. Proceder przestępstw popełnianych przez obcokrajowców dotyczy również Powiatu 

Gryfińskiego, ale jeśli chodzi o konkretne liczby, to Komendant udzieli odpowiedzi  

na piśmie.  
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Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że dobrze, że otwierają się nowe jednostki policji  

na terenie Powiatu Gryfińskiego, jednak chciałby uzyskać informację czy planuje się otwarcie 

posterunku w Chojnie? 

 

Komendant Powiatowy Policji w Gryfinie podinsp. Radosław Purtak odpowiedział,  

że na chwilę obecną nie ma planów dotyczących otwarcia jednostki w Chojnie, ponieważ 

wybudowanie nowego budynku wygenerowałoby koszt podobny, jaki został poniesiony przy 

wybudowaniu nowej Komendy Powiatowej w Gryfinie, zaś te w Trzcińsko – Zdroju  

i Moryniu są już wybudowane i pozostaje tylko kwestia doposażenia ich, co maksymalnie 

zajmie miesiąc. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że na potwierdzenie,  

że komendant nie tylko teoretyzuje, a faktycznie zwiększył ilość patroli, można nawet w tej 

chwili zauważyć z okna Starosta Powiatowego w Gryfinie radiowóz z pięcioma 

funkcjonariuszami patrolującymi w okolicach Dworca Głównego.  

 

Komendant Powiatowy Policji w Gryfinie podinsp. Radosław Purtak potwierdził,  

że jest to nowy teren wzmożonego patrolu, co jest związane z agresją Rosji na Ukrainie  

i transportem uchodźców wojennych również transportem kolejowym. Wszystko ma na celu 

dbanie o bezpieczeństwo społeczności lokalnej jak również tych, którzy uciekają z ojczyzny.  

Komendant powiedział, że nawet w dniu wczorajszym miała miejsce sytuacja, gdzie nocny 

patrol zauważył samotną płaczącą kobietę w okolicach dworca i funkcjonariusze  

nie zbagatelizowali sprawy, podjechali i zapytali co się stało i jak mogą pomóc.  

Okazało się, że jest to kobieta uciekająca z Donbasu, która podróżowała do Szczecina,  

ale omyłkowo wysiadła w Gryfinie i nie wiedziała, gdzie ma się udać. Policjant podzielił się  

z panią kanapką i odwiózł ją do Szczecina gdzie czekała na nią zmartwiona rodzina.    

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w imieniu swoim jak i całej Rady 

Powiatu dziękuje Policji w Gryfinie za służbę i zaangażowanie, z jakim wypełniają swoje 

obowiązki na rzecz lokalnego społeczeństwa. 

 

IV. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Gryfinie za 2021 r. (druk nr 2/XXXV)  
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Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir 

Michalski powiedział, że jednostki Państwowej Straży Pożarnej również zaangażowały się  

w pomoc uchodźcom z Ukrainy poprzez zebranie w poniedziałek rano siedmiu palet sprzętu  

o który prosili Ukraińscy strażacy, którzy rok temu osobiście brali udział we wspólnych  

manewrach w Chojnie i pozostają w kontakcie z gryfińską strażą. Na tereny Kijowa zostały 

przekazane węże gaśnicze, umundurowania, hełmy, kominiarki, rękawice, prądownice,  

agregaty, motopompy. Całość akcji jest koordynowana przez Komendę Główną Państwowej 

Straży Pożarnej. Komendant dodał, że jest w stałej współpracy ze Starostą Gryfińskim  

i dzisiaj w imieniu strażaków z Gryfina zadeklarował pomoc, nawet przy rozładunku tira, 

który na dniach ma przyjechać z Holandii. Następnie komendant przedstawił prezentację  

multimedialną pn. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży  

Pożarnej w Gryfinie za 2021 r. – stanowi ona zał. nr 10. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zadał komendantowi następujące pytania: 

1. Niedawno był pożar w zakładzie Gryfskand. Czy straż pożarna podczas badania dużych 

zakładów przemysłowych sprawdza nagrania z monitoringu zakładów, które mogłyby 

być pomocne w momencie ustalania przyczyn pożaru? 

2. Jaka jest cena nowego podnośnika, o którego zapotrzebowaniu wspominał komendant? 

3. W województwie kujawsko – pomorskim niedawno odbył się strajk ratowników  

medycznych podczas którego wyjazdy do pacjentów świadczyła straż pożarna.  

Czy strażacy z Komendy Powiatowej w Gryfinie mają w swoich szeregach  

wykwalifikowanych ratowników medycznych, którzy w sytuacjach kryzysowych mogli-

by zastąpić Pogotowie Ratunkowe? 

4. Wypalanie lasów i łąk to od dawna problem dotyczący całej Polski. Czy na terenie  

Powiatu Gryfińskiego podczas trwania pandemii koronawirusa zmniejszyła się liczba 

zgłoszeń w tym zakresie? 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir 

Michalski powiedział, że: 

1. W zakładzie Gryfskand ostatnio miał miejsce pożar na hali magazynowo – warsztatowej 

w godzinach porannych, ale nie miał on związku z odbiorami nowozakupionego  

taśmociągu, a podejrzewa się zaprószenie ognia przez pracowników bądź zwarcie  

instalacji elektrycznej. Ustalenie rzeczywistej przyczyny pożaru będzie wymagało opinii 

biegłego. W ocenie komendanta budynek jest stary i wymaga sporych inwestycji,  
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stan dachu sprawia, że niektóre pomieszczenia nie nadają się do użytku,  

o czym komendant informował prezesa Gryfskandu. W kwestii samego monitoringu,  

to nie był on sprawdzany w zakładzie, gdyż nie jest w nim wymagany tak, jak ma to 

miejsce w np. hotelach, obiektach użytku publicznego czy Zalando. 

2. Aktualnie posiadany podnośnik ma 25m, strażacy bardzo o niego dbają, jednak  

w ostatnim czasie był mocno eksploatowany, więc ulega zużyciu. W zeszłym roku  

poniesiono koszt 50.000 zł na wymianę podstawowych części. Nowy podnośnik to koszt 

około 2,5 – 3 mln zł i miałby 30m, dla porównania wieżowce w Gryfinie mają 33m  

wysokości. Żeby zobrazować ostatni koszt zużycia podnośnika Komendant powiedział, 

że średniomiesięcznie na paliwo wydaje się 3.000 – 4.000 złotych, zaś w zeszłym  

miesiącu była to kwota 10.000 złotych i wygenerował ją wspominany podnośnik. 

3. Jeżeli chodzi o skład w Komendzie Powiatowej w Gryfinie to jeden ze strażaków PSP 

jest ratownikiem medycznym zaś każdy posiada ukończony kurs kwalifikowanej  

pierwszej pomocy i może udzielić pomocy przedmedycznej zanim przybędzie  

Pogotowie. Często zdarzają się zgłoszenia telefoniczne o osobie nieprzytomnej leżącej  

na chodniku i braku możliwości niezwłocznego przyjazdu karetki, gdyż jest na innej  

interwencji. W takich przypadkach PSP zawsze jedzie na miejsce zdarzenia i zabezpiecza 

osobę poszkodowaną do momentu przyjazdu Pogotowia Ratunkowego.  

Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej również wyjeżdżają do tego typu zgłoszeń. 

4. Na przestrzeni ostatnich lat można zauważyć zmniejszenie się zjawiska wypalania traw  

i łąk, które powodowały pożary również lasów. Komendant powiedział, że w obecnych 

czasach takie pożary zgłaszane są bardzo szybko, więc jest możliwość szybkiego  

reagowania, co skutkuje nierozprzestrzenianiem się pożaru na dużą skalę. Jest to głównie 

związane z faktem, że społeczeństwo nosi przy sobie urządzenia mobilne i szybko  

wykonują telefony na numery alarmowe, gdy tylko zauważą niepokojące zjawisko,  

dlatego komendant nie widzi związku pomiędzy wypalaniem traw i łąk a pandemią  

koronawirusa, o którą pytał Radny.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski podziękował za przedstawiony materiał  

oraz za służbę Powiatowej Komendy Straży Pożarnej oraz Ochotniczych Straży Pożarnych  

na rzecz lokalnej społeczności.  

 

O godzinie 16:10 Przewodniczący Rady Roman Michalski ogłosił przerwę techniczną 

trwającą do godziny 16:15. 
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V. Sprawozdanie za 2021 rok z wysokości średnich wynagrodzeń  

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  

zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których organem  

prowadzącym jest Powiat Gryfiński (druk nr 3/XXXV)  

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

powiedziała, że całe sprawozdanie i opisową informację wszyscy Radni otrzymali wraz  

z materiałami sesyjnymi, dlatego pozwoli sobie na krótkie zreferowanie tematu podczas sesji. 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawiła prezentację  

multimedialną. Stanowi ona zał. nr 11. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał czym są godziny ponadwymiarowe, które stanowią  

aż 13% w całej strukturze wynagrodzeń nauczycieli. 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

odpowiedziała, że godziny ponadwymiarowe są wówczas gdy nauczyciel realizuje godziny 

ponad swoje pensum, jest to zazwyczaj pensum 18/18 i może on realizować takie godziny 

maksymalnie więcej o połowę swojego pensum bazowego, lub w wyniku zastępstw  

spowodowanych np. długotrwałym zwolnieniem lekarskim innego nauczyciela.  

Takie godziny zastępstw są również dodatkowo płatne. 

 

Posiedzenie opuścił Radny Jerzy Miler (19 – 1 = 18) 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia „Programu  

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku  

publicznego Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2025” (druk nr 4/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie uchwalenia „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2025” 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 
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Uchwała nr XXXV/258/2022 w sprawie uchwalenia „Programu zapobiegania przestępczości 

oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego Powiatu Gryfińskiego na lata 

2022-2025”, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 13. 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na nabycie na rzecz Powiatu Gryfińskiego, w drodze darowizny, nieruchomości  

zabudowanej, położonej w obrębie ewidencyjnym Pniewo, gmina Gryfino  

(druk nr 5/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Powiatu Gryfińskiego, w drodze darowizny, 

nieruchomości zabudowanej, położonej w obrębie ewidencyjnym Pniewo, gmina Gryfino: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXXV/259/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Powiatu 

Gryfińskiego, w drodze darowizny, nieruchomości zabudowanej, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Pniewo, gmina Gryfino, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 14. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na przekazanie na mienie Województwa Zachodniopomorskiego w drodze  

darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego  

(druk nr 6/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie na mienie Województwa Zachodniopomorskiego 

w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego: 

za - 18, 
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przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXXV/260/2022 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie na mienie 

Województwa Zachodniopomorskiego w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Gryfińskiego., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 15. 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na przekazanie na mienie Województwa Zachodniopomorskiego w drodze  

darowizny nieruchomości stanowiących własność Powiatu Gryfińskiego  

(druk nr 7/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie na mienie Województwa Zachodniopomorskiego 

w drodze darowizny nieruchomości stanowiących własność Powiatu Gryfińskiego: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXXV/261/2022 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie na mienie 

Województwa Zachodniopomorskiego w drodze darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Powiatu Gryfińskiego:, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 16. 

 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości 

(druk nr 8/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem 

jest część tej samej nieruchomości: 

za - 18, 
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przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXXV/262/2022 Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 17. 

 

XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości 

(druk nr 9/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest 

część tej samej nieruchomości: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXXV/263/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu, której przedmiotem jest część tej samej nieruchomości, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 18. 

 

XII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok (druk nr 10/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 
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Uchwała nr XXXV/264/2022 w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 19. 

 

XIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej  

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039  

(druk nr 11/XXXV);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 12), 

otworzył dyskusję, w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego  

na lata 2022-2039: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXXV/265/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2022-2039, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 20. 

 

XIV. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk  

nr 16/XXXIV). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu przedłożył 

informację pisemną za okres od 27 stycznia do 24 lutego, którą wszyscy Radni otrzymali  

w materiałach sesyjnych. Starosta Gryfiński zwrócił uwagę, że w tym okresie odbyło się 

spotkanie z Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego na którym został podpisany 

list intencyjny w zakresie realizacji przez Urząd Marszałkowski strategii dla zintegrowanego 

obszaru inwestycji regionalnych. W spotkaniu brali również udział burmistrzowie, którzy 

należą do wspólnego obszaru ZIT, z kolei Gmina Gryfino, Trzcińsko – Zdrój i Stare 

Czarnowo znajdują się w innych obszarach i kontynuują swoja drogę w poprzedniej 

perspektywie unijnej. W okresie międzysesyjnym Zarząd Powiatu dwukrotnie podchodził  

do tematu naboru na rok szkolny 2022/2023, który był poprzedzony dyskusją z dyrektorami 

placówek oświatowych. Na posiedzeniu Zarządu w dn. 24 lutego zatwierdzono  
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plany przedłożone przez dyrektorów dotyczące ilości uczniów w klasach, rodzajów  

i podziałów w oddziałach.  

Jedną z ważniejszych kwestii było również rozstrzygnięcie przetargu na dostawę mebli  

i wyposażenia szpitala. W rezultacie jest to realizacja zadania w ramach dotacji w wysokości 

3.000.000 złotych, do tego nastąpiło rozwiązanie rezerwy i Zarząd dołożył środki własne 

Powiatu. Dostawa sprzętu do szpitala jest już realizowana, pozostała jeszcze sprawa zakupu 

wieży laparoskopowej do drugiej sali chirurgicznej, trwają jeszcze prace przygotowawcze  

na przyjęcie tak specjalistycznego sprzętu. Na procedurę zakupu i montażu laparoskopu  

w ramach rozwiązania rezerwy zabezpieczono środki w wysokości 330.000 złotych. 

Na posiedzeniu komisji rewizyjnej padły pytania o sytuację w Powiecie Gryfińskim  

po ostatnich wichurach, do których Starosta Gryfiński chciałby się odnieść. W południowej 

części Powiatu miało miejsce wiele zdarzeń – m.in. złamały się slupy wysokiego napięcia  

i nastąpiły długotrwale braki w dostawach prądu, ponieważ zamontowanie nowego słupa trwa 

około trzech dni. System Zarządzania Kryzysowego jest zorganizowany tak, że bieżące 

decyzje dot m.in. wiatrołomów czy wysyłanie odpowiednich jednostek organizuje zastępca 

Starosty Gryfińskiego, którym jest Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

w Gryfinie bryg. Sławomir Michalski. Skutki jakie wywołały kilkudniowe wichury  

to również długotrwały brak bieżącej wody, a tym samym ciepła. Starosta Gryfiński 

przypomniał, że w sytuacjach kryzysowych w momencie braku wody gmina bądź właściciel 

ujęcia wody ma obowiązek takową dostarczyć lokalnej społeczności, zgodnie  

z obowiązującym prawem, a jeśli tego nie robi tzn., że są pewne braki w organizacji działań 

kryzysowych. Z ogrzewaniem następuje problem w każdym budynku, który posiada system 

ogrzewania oparty na pompach cyrkulacyjnych, czyli bez prądu i bez agregatu ten system nie 

działa. Problemy z długotrwałym brakiem prądu pojawiły się w Domu Dziecka w Trzcińsku – 

Zdroju, dyrekcja była przygotowana na przeniesienie podopiecznych, jednak w związku  

z tym, że kuchnia zasilana jest z butli gazowej i można było przygotowywać ciepłe posiłki, 

przetrwano ten ciężki okres i nie opuszczono budynku.  Starosta dodał, że ze względu  

na wydarzenia, jakie mają miejsce na Ukrainie, Zarząd nie miał czasu podsumować skutków 

jakie spowodowały wichury oraz wyciągnąć wniosków, które pomogą podjąć odpowiednie 

działania prewencyjne, aby w przyszłości zapobiec podobnym zdarzeniom, jednak na pewno 

będzie to miało miejsce podczas posiedzenia komisji ds. bezpieczeństwa. Wiele strat poniosło 

również całe województwo zachodniopomorskie, sąsiednie województwa, powiaty  

czy gminy. Dużo zniszczeń  odnotowano w Myśliborzu, Dębnie, powiecie drezdeńskim. 

Starosta Gryfiński powiedział, że jeśli chodzi o infrastrukturę krytyczną w postaci sieci 
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energetycznej to słupy  łamią się w dosyć niedostępnych obszarach, co wydłuża czas 

znalezienia ich lokalizacji, często sąsiadujące drzewa łamią się i opadają na słupy,  

jednym z podstawowych wniosków jaki się nasuwa to konieczność poszerzenia pasów 

wycinki drzew, które rosną sąsiadując z liniami wysokiego napięcia. Drugą kwestią jest 

wystąpienie do ENEI, która obsługuje Powiat Gryfiński oraz ENERGI, która obsługuje 

Województwo Zachodniopomorskie z zapytaniem o drugą alternatywę zasilania, ponieważ 

miejscowości powinny mieć dwustronne zasilanie i w momencie, kiedy jedno zasilanie uległo 

awarii, to aktywuje się drugie. Brak prądu spowodował dość poważne problemy  

z komunikacją, ponieważ podczas braku prądu nie działają anteny nadawcze, które znajdują 

się na satelitach, jednak dzięki temu, że Starosta mieszka w południowej części Powiatu,  

a Wicestarosta w Północnej, łączność nie została całkowicie zerwana. Starosta dodał,  

że w sytuacji kryzysowej na pewno zabrakło informacji od operatorów sieci, kiedy można 

spodziewać się naprawy awarii, którą burmistrzowie mogliby przekazać w oficjalnych 

komunikatach do lokalnej społeczności. Ustalono jednak, że w momencie ogólnej awarii 

Sztab Kryzysowy Wojewody zadzwoni do operatora i będzie przekazywał uzyskane 

informacje z przewidywanymi datami ponownego uruchomienia prądu do podległych 

jednostek samorządowych tak, by wszystkie jednocześnie nie blokowały linii telefonicznej.  

Starosta Gryfiński powiedział, że wpływały do niego zapytania, jakie konkretnie obiekty  

na terenie Powiatu posiadają agregaty i co w momencie braku dostawy prądu może być 

czynne dla mieszkańców. Obiekty, które posiadają zasilanie awaryjne w formie agregatów to: 

supermarket DINO, Intermarche, część sklepów sieci Biedronka, stacja paliw Apexim  

w Krajniku Dolnym, stacja paliw Setpol w Krajniku Dolnym, stacja paliw Q-El również  

w Krajniku Dolnym, stacja paliw Apexim w m. Krzymów oraz Polmax w Gryfinie. 

Dodatkowo z 28 aptek działających na terenie Powiatu Gryfińskiego tylko 4 posiadają 

agregaty, z 20 przychodni POZ na terenie Powiatu tylko jedna posiada agregat,  

natomiast jeśli chodzi o Szpital Powiatowy w Gryfinie, to posiada on dwa agregaty zarówno 

na nowej jak i starej części budynku i gdyby braki w dostawie prądu były długotrwałe,  

to poradnia nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej zostałaby przeniesiona do budynku 

szpitala. Budynek Starostwa mieszczący się przy ul. Sprzymierzonych 4 również  

ma przygotowane awaryjne przyłącze i jeśli zaszłaby taka potrzeba w sytuacji kryzysowej,  

to agregat z magazynu zostałby przetransportowany celem podłączenia pod przygotowane 

przyłącze i budynek Starostwa pozostałby otwarty.  
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Radny Tomasz Mirakowski zapytał czy na terenie miasta Gryfino znajduje się apteka 

wyposażona w agregat. 

 

Podinspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Robert Hołubowski odpowiedział, że 

na terenie Gryfina, w momencie braku dostawy prądu, działać mogą dwie apteki, które 

mieszczą się w budynkach sklepów Intermarche, ponieważ całe obiekty posiadają agregaty, z 

których zasilanie udostępniają swoim podnajemcom. Dodatkowo apteki posiadające agregat 

znajdują się w Chojnie oraz w Osinowie Dolnym. 

 

Radny Wojciech Długoborski poprosił Starostę Gryfińskiego o zabranie głosu w sprawie 

zamknięcia opieki świąteczno - nocnej na terenie miasta Chojna. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że została ona zamknięta w związku  

z nierealizowaniem zadania przez szpital w Dębnie i sytuacja ma miejsce od lutego.  

W tym okresie gryfińska opieka świąteczna przyjęła 35 pacjentów z terenów południa 

Powiatu, nie wiadomo ile takich przypadków w lutym miało Debno, Babinek czy też 

Myślibórz. Za kontraktowanie świąteczno – nocnej opieki na terenie Powiatu odpowiada 

Narodowy Fundusz Zdrowia. Mimo sprzeciwów, które wyraził Zarząd Powiatu Gryfińskiego, 

kiedy w 2017 r. przetarg na świąteczno- nocną opiekę w Chojnie, NFZ powierzył szpitalowi 

w Dębnie. W związku z powyższym w chwili obecnej NFZ powinien wymusić na szpitalu  

w Dębnie realizację zawartego kontraktu. Spółka Szpital Powiatowy w Gryfinie 

zaproponowała NFZ, że jeśli szpital w Dębnie nie chce kontynuować świadczenia usług,  

to jest gotowa na przejęcie tego zadania na terenie miasta Chojna, ponosząc koszt 

wynagrodzeń lekarzy, pielęgniarek, funkcjonowania pomieszczeń itd. Podczas negocjacji 

pisemnej NFZ przedstawiło kwoty, jakie może zaproponować za świadczenie usług 

medycznych w Chojnie, jednak Spółka Szpital Powiatowy w Gryfinie nie może zaakceptować 

tych propozycji mając na względzie fakt, że Chojna jest miastem oddalonym od Gryfina,  

co generuje dodatkowe koszty. Jeśli Szpital Powiatowy w Gryfinie zgodziłby się  

na świadczenie usług opieki świąteczno – nocnej na terenie Chojny, to wygenerowałoby to 

stratę dla spółki w wysokości -500.000 zł w skali roku. Starosta poinformował,  

że na tę chwilę świadczenie opieki świąteczno – nocnej w Gryfinie również przynosi straty, 

jednak spółka pokrywa je w ramach innych działalności i nierozważnym byłoby świadome 

przyjęcia zadania, które również wygeneruje kolejną stratę, tym bardziej, że w momencie, 

gdy szpital zgłosił się do NFZ o anulowanie zwroty kosztów z tytułu niewykonania usługi,  
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to płatnik odmówił. Dodać należy, że niewykonanie usługi dotyczyło oddziału 

ginekologicznego i nieprzyjmowania porodów, nie tylko ze względu na brak ordynatora,  

ale również dlatego, że szpital był przekształcony na tzw. covidowy. Finalnie szpital musiał  

i tak oddać 250.000 zł do Narodowego Funduszu Zdrowia, jedyne co udało się wynegocjować 

to fakt, że nie spółka nie musi tego opłacać jednorazowo, a w ratach. Podsumowując,  

Spółka Szpital Powiatowy w Gryfinie jest gotowa na świadczenie usług medycznych  

w formie świąteczno – nocnej opieki na terenie Chojny, ale za kwotę, która nie przyniesie 

strat. O tym pisemnie został poinformowany nie tylko NFZ, Wojewoda Zachodniopomorski, 

ale również zainteresowany tematem poseł Czesław Hoc, który prosił o próbę rozwiązania 

problemu Starostę Gryfińskiego. Bazując na danych opublikowanych na stronach 

internetowych Narodowego Funduszu Zdrowia w rezultacie rezygnacji Dębna ze świadczenia 

usług w Chojnie, a powołania kolejnej lokalizacji w Myśliborzu wychodzi, że w zakresie 

świąteczno- nocnej opieki w Powiecie Myśliborskim NFZ angażuje środki w wysokości  

ok. 3 zł za każdego mieszkańca powiatu, zaś w Powiecie Gryfińskim jest to tylko 0,60 zł  

na mieszkańca.    

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że sytuacja jest mocno skandaliczna, dlatego,  

że NFZ dopuścił do takiej sytuacji, że ludzie już teraz zostali bez opieki w weekendy, święta 

czy w nocy. Według Radnego najlepszym rozwiązaniem byłoby podzielenie Powiatu według 

gmin i przypisanie im konkretnych punktów opieki nocnej. Drugim problemem są wyjazdy 

lekarzy dyżurujących w weekendy do zgłoszonych zgonów co powoduje brak lekarzy  

na dyżurze. Radny dodał, że jest oburzony stawką NFZ o której wspomniał Starosta, 

ponieważ większość szpitali z którymi ma do czynienia Radny zarabiają na świadczeniu 

nocnej opieki, ponieważ są na wyższej stawce. Pan Mirakowski poprosił Starostę 

Gryfińskiego o „ostre podejście” w negocjacjach z NFZ, ponieważ punkt w Chojnie jest 

bardzo potrzebny mieszkańcom Powiatu, ale nie na zasadzie generowania kolejnych strat dla 

szpitala, a tym samym Powiatu.   

 

Radna Teresa Sadowska zapytała skąd wynika tak duża różnica w stawkach NFZ o których 

mówił Starosta Gryfiński.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że wynika to z analizy 

matematycznej, ponieważ w powiecie myśliborskim są trzy punkty w których świadczona jest 

opieka świąteczno – nocna – w m. Myślibórz, m. Barlinek i m. Dębno. Na stronach NFZ 
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podane jest, że przeznacza się na ten cel 190.000 zł, zaś Powiat Gryfiński dostaje 67.000 zł. 

Starosta dodał, że w przeszłości Narodowy Fundusz zdrowia podzielił Powiat Gryfiński 

czysto administracyjnie, nie wnikając, jakie są związki pomiędzy gminami,  

jaka jest komunikacja i zostało postanowione, że część mieszkańców może dojechać  

do Dębna czy Barlinka. Zdarzały się już przypadki, że Dębno nie pojechało do wezwania  

w południową część Powiatu i lekarz z gryfińskiej opieki nocno – świątecznej musiał jechać 

60km do pacjenta, na co zareagował prezes szpitala. W odpowiedzi od NFZ było jasno 

wskazane, że był to obowiązek Dębna, którego nie wypełnił.   

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał kiedy nastąpi rozstrzygnięcie konkursu na dyrektora 

liceum, ponieważ stary złożył rezygnację. Kiedy nowy dyrektor podejmie pracę?  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że zostały ogłoszone dwa konkursy: 

na dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Chojnie i na dyrektora  

I Liceum Ogólnokształcącego w Gryfinie, ale nie wynika to z faktu, że dotychczasowi 

dyrektorzy złożyli rezygnację, a dlatego, że ich pięcioletnie kadencje dobiegły końca, więc 

zgodnie z przepisami należy ogłosić konkurs. Jeżeli chodzi o stanowisko dyrektora  

w I Liceum Ogólnokształcącym to nie wpłynęła żadna oferta.  

 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że termin składania ofert upłynął  

28 lutego i na stanowisko w ZSP w Chojnie wpłynęła jedna oferta, zaś na stanowisko  

w I LO w Gryfinie, tak jak wspomniał Starosta, żadna. Trwa weryfikacja, jakie procedury 

należy podjąć w takiej sytuacji, jeżeli cokolwiek ulegnie zmianie, Zarząd Powiatu udzieli 

aktualnych informacji, zaś w kwestii konkursu na stanowisko dyrektora w ZPS w Chojnie, 

to przebiega on według standardowych kryteriów.  

 

Radna Agnieszka Gralak zapytała czy Szpital Powiatowy w Gryfinie przewiduje 

zatrudnienie specjalisty w zakresie chorób tarczycy oraz lekarza reumatologa? (pismo znak: 

BRZ. 0002.35.2022.AW) 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że odpowiedzi w tym zakresie udzieli 

prezes szpitala.  
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Radna Teresa Sadowska zapytała czy dyrektorzy, którym skończyła się kadencja mogą 

złożyć papiery do ogłoszonych konkursów i ponownie być dyrektorami. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie ma ograniczeń w tym zakresie. 

 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar dodała, że dotychczasowi dyrektorzy muszą posiadać 

aktualne dokumenty wymagane w procesie rekrutacji, zaś ocena ich pracy musi być  

„bardzo dobra”, kiedyś wystarczyła „dobra”.  

 

 

XV. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyj-

nym do Biura Rady nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie i zapytał czy w tym punkcie 

któryś z Radnych chciałby złożyć zapytanie lub interpelację? 

 

- brak 

 

 

XVI. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

- brak 

 

XVII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski przedstawił wykaz pism skierowany do wiadomo-

ści Rady Powiatu w Gryfinie:  

1. Pismo Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, znak: K.0001.34.2022  

z dnia 7 lutego 2022 r., przekazujące uchwałę nr V.32.S.2022 Kolegium Regionalnej  

Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie umorzenia  

postępowania dotyczącego stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXXIII/238/2021 Rady 

Powiatu w Gryfinie z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania  

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy  
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zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków,  

położonym na terenie powiatu gryfińskiego – zał. nr 21. 

2. Uchwała nr K.50.206.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 9 lutego 2022 r. w sprawie wydania opinii o możliwości  

sfinansowania deficytu wykazanego w budżecie Powiatu Gryfińskiego na 2022 r. – zał. 

nr 22. 

3. Uchwała nr K.50.207.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 9 lutego 2022 r. w sprawie wydania opinii o prawidłowości  

planowanej kwoty długu Powiatu Gryfińskiego. – zał. nr 23. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski przypomniał Radnym o obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych do Biura Rady i Zarządu.  

 

 

XVIII. Zakończenie posiedzenia.  

 

O godz. 17:20 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XXXV sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

 

 

 

Protokół sporządziła  

 

Ada Wisławska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


